
ن 
ود

ی  ب
دم

مر
ن 

تری
ند

شم
رز

ا
لل

ی م
رای

دا

۵

ی 
اد

جه
ش 

تلا
یه 

یان
ی ب

را
ب

ب 
قلا

م ان
دو

ام 
گ

ت 
دول

ح 
طر

س  
دار

ف م
حذ

ی 
را

ب
ی

نگ
و س

ی 
کس

کان

۴
۳

ن 
ارا

ند
ستا

ه ا
ر ب

شو
ر ک

وزی
ور 

ست
د

اد 
تص

و اق
ت 

یش
 مع

 بر
رکز

تم
ور 

مه
ج

س 
یی

و ر
ت 

دول
ت 

هیا
ر 

نظ
 از

ن
ارا

ند
ستا

ت ا
وی

اول
ن 

ری
ی ت

صل
م ا

رد
ت م

ش
عی

و م
د 

صا
قت

ع ا
ضو

مو
ت: 

گف
ور 

ش
ر ک

زی
و

ار 
کن

د 
صا

قت
ه ا

سال
 م

ت:
ش

دا
ار 

ظه
ی ا

ضو
ن ر

سا
خرا

ار 
ند

تا
س

ه ا
رف

عا
 م

م و
ری

تک
ه 

شی
حا

در 
ی 

من
مو

در 
کن

س
. ا

ت
س

ا

ی 
زای

س
به 

ت 
می

اه
از 

م 
رد

ت م
ش

عی
و م

م 
رد

م م
ترا

ح
و ا

م 
ری

تک
ی، 

مل
ی 

تگ
س

مب
 ه

ق،
وفا

ه 
مل

زج
ی ا

وم
عم

ی 
ها

ت 
وی

اول

ی، 
ور

ح
م م

رد
و م

ی 
دار

دم 
مر

د: 
زو

 اف
ی

. و
ود

ی ر
ر م

ما
ش

ه 
ن ب

ارا
ند

تا
س

ه ا
هم

از 
ت 

دول
ی 

صل
ه ا

لب
طا

و م
ت 

س
ر ا

ردا
خو

بر

ت 
با

طال
ن م

ری
گ ت

زر
ه ب

مل
زج

م ا
رد

ت م
رم

ح
تن 

رف
 گ

ظر
ر ن

 د
م و

رد
ه م

م ب
ترا

ح
، ا

ن
ود

م ب
رد

ر م
نا

 ک
ه و

حن
ص

در
ور 

ض
ح

ت 
دول

ه 
وع

جم
ی م

برا
م 

رد
ن م

شأ
تن 

رف
نگ

ر 
نظ

در 
 و 

ی
ترام

ح
ی ا

ن ب
نوا

چ ع
هی

به 
 و 

ت
س

ش ا
ران

گزا
ار

ه ک
وع

جم
ز م

ت ا
دول

...
ت

س
 نی

ول
قب

ل 
قاب

N
AK

HO
ST

 IS
SN

 0
92

1-
20

08
 

N
o 

.1
02

9.
 1

7 
O

ct
ob

er
 . 

20
24

ی 
هنگ

، فر
عی

تما
، اج

سی
سیا

مه 
ه نا

هفت
ی 

رزش
و  و

ی 
صاد   

اقت
10

29
ره 

شما
 - 

دوم
 و 

ست
ل بی

 سا
   

14
03

هر
2م

ه ۶
شنب

نج
پ

14
4۶

نی
 الثا

بیع
13ر

ان
توم

 80
00

 /  
حه

صف
 8

خ 
سر

ی 
طلا

ره 
نوا

جش
 

ن«  
فرا

 زع
لی

ز م
»رو

در 

۵

ی 
طان

شی
م 

قدا
ا

 
ان

جو
سر 

پ

6

4

ت
وای

ر
ل   

اعی
سم

 ا

2

اله
رمق

س

ول
سو

ر م
مدی

ی 
ها

ت 
وی

اول
ی 

ریت
دی

م
دار 

تان
 اس

ی
آقا

۲

ن  
فری

ارآ
ک ک

ی ی
دها

مو
رهن

ید
جد

دار
ستان

به ا

۵

ت
داش

اد
ی

نی
رگا

باز
ق 

 اتا
سه

ریی
ت 

هیا
ضو 

ع

۲



شهر هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصاد   ي و ورزشي      سال بیست و دوم   پنجشنبه  2۶ مهر 1403   شماره ۲102۹

وزیر کشور گفت: موضوع اقتصاد و معیشت مردم 

اصلی ترین اولویت استانداران ازنظر هیات دولت و 

رییس جمهور است.

اسکندر مومنی در حاشیه تکریم و معارفه استاندار 

خراسان رضوی اظهار داشت: مساله اقتصاد کنار 

اولویت های عمومی ازجمله وفاق، همبستگی ملی، 

تکریم و احترام مردم و معیشت مردم از اهمیت به سزایی 

برخوردار است و مطالبه اصلی دولت از همه استانداران 

به شمار می رود. وی افزود: مردم داری و مردم محوری، 

حضور درصحنه و کنار مردم بودن، احترام به مردم و در 

نظر گرفتن حرمت مردم ازجمله بزرگ ترین مطالبات 

دولت از مجموعه کارگزارانش است و به هیچ عنوان 

بی احترامی و در نظر نگرفتن شأن مردم برای مجموعه 

دولت قابل قبول نیست. وزیر کشور گفت: موضوع 

اقتصاد و معیشت مردم اصلی ترین اولویت استانداران 

ازنظر هیات دولت و رییس جمهور است.

مومنی تصریح کرد: مردم باید نگاه عدالت محورانه 

مسوولان را در معیشت، زندگی و سفره شان ببینند 

و در این راستا هیچ راهی جز پیشرفت اقتصادی با 

نگاه ویژه دولت به بخش خصوصی و تولید نیست 

و هر کشوری که به بخش خصوصی، سرمایه گذار 

و کارآفرین خود با احترام بنگرد، مسیر پیشرفت را 

طی خواهد کرد.

کشور  در  اقتصادی  پیشرفت  کرد:  عنوان  وی  

اتفاق نمی افتد مگر آن که تمام فکر و ذکر بخش 

خصوصی معطوف به کسب وکار و تولید باشد نه 

 آن که وقت و ذهنش صرف گذر از پیچ و خم های اداری

 شود.

دستور وزیر کشور به استانداران 

وفاق ملی یا شرکت سهامیتمرکز بر معیشت و اقتصاد 
* دکتر امیر شهلا 

آقای دکتر مظفری دریکی از سخت ترین دوره های تاریخی، 

سکان مدیریت اجرایی یکی از مهم ترین استان های کشور 

را به دست گرفته است. بخت و اقبال ما در خراسان رضوی 

بسیار بلند و  درخور بوده که یک مدیر ملّی با نگاه و دیدگاهی 

اصلاح طلبانه  برای این دوره ی خطیر انتخاب شده و همین، 

سقف انتظارات و  توقعات افکار عمومی از آقای مظفری را 

بالابرده است. استقبال پرشور مردم در روز معارفه ی آقای 

استاندار و تشویق های ممتد و دنباله دار حضار برای ایشان، 

گویای دمیده شدن روح امید و خوش بینی به آینده ی استان، 

پس از انتصاب آقای دکتر مظفری است. درواقع همه  ی 

اقشار و گروه های مردمی که در طول سه سال گذشته از 

گردونه ی تاثیر گذاری اجتماعی و مشارکت در سرنوشت 

جمعی حذف شده بودند، حالا با انتصاب استاندار جدید، 

دوباره خود را ذی مدخل و ذی نفع در آینده ی سیاسی، 

فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی استان می بینند و  می کوشند 

با همه ی توان و انگیزه در خدمت پیشبرد شعارها و برنامه های 

دولت جدید قرار گیرند و این، فرصت استثنایی و بی مثالی را 

برای آقای دکتر مظفری پیش خواهد آورد تا از رهگذر دمیده 

شدن روح امید و نشاط در لایه های مختلف اجتماع، همه ی 

استعداد و ظرفیت به خانه برگشته و کنج عزلت نشسته را 

برای تاثیر گذاری در آینده ی استان به کار گیرد.  در این میان 

آقای دکتر مظفری باید گوش به زنگ خطرات و  مخاطرات 

این مسیر صعب و سخت نیز باشد. اگرچه شعار دولت دکتر 

پزشکیان، تشکیل »دولت وفاق« بوده است، لکن نماینده ی 

عالی دولت چهاردهم  در استان  باید به این نکته توجه نماید 

که »دولت وفاق«، دولت سهامی عام و تضامنی نیست که 

برای تامین نظر همه ی نحله ها و گرایشات فکری و سیاسی، 

هم چون گوشت قربانی، هر گوشه اش را به گروهی خاص 

حواله نمایند تا رضایت همه ی احزاب و طبقات اثرگذار 

اجتماعی را به دست آورد.  آقای استاندار بیش از همه باید 

به این نکته توجه داشته باشند که اگر مدیران ارشد استانی، 

هم راه و هم داستان با شعارها و رئوس برنامه های دولت 

نباشند، امکان حصول کارنامه ای قابل دفاع و پرمحتوا پس 

از چهار سال ممکن نخواهد بود. دولت وفاق دولتی است 

که در آن، زمام امور اجرایی به مدیران شایسته و صاحب 

صلاحیتی سپرده شود که مومن و معتقد به نگاه و دیدگاه  

رییس جمهور باشند، لکن در اعمال مدیریت و خدمت به 

مردم، نگاهی فراجناحی، منصف، معتدل و به دوراز خط و 

خط بازی های رایج در سالیان گذشته ارایه  نمایند. آقای 

دکتر مظفری در گام نخست باید واگرایی موجود در فضای 

نخبگانی استان را به هم گرایی تبدیل کند. او موظف است در 

وهله ی اول شرایط بازگشت مجدد طردشدگان و محذوفان 

به اتمسفر تاثیرگذاری استان را فراهم آورد. اگر شعار »برای 

ایران« را ترجمه ی به روز شده ی »ایران برای همه ی ایرانیان« 

بدانیم که محوری ترین شعار آقای دکتر پزشکیان در ایام 

انتخابات بود، نماینده ی عالی دولت در استان می بایست با 

پهن کردن فرش قرمز جلوی پای همه ی شایستگان و  نخبگانی 

که علی رغم بضاعت های علمی و تجربی ، با تنگ نظری و 

تک صدایی در این سه سال، از سپهر تصمیم گیری ها حذف 

شده اند، دوباره همه ی ظرفیت های انسانی استان را پای میز 

توسعه و پیشرفت فرا بخواند و با استفاده از همه ی سلایق و 

دیدگاه های مدیریتی، اطلس اجرایی استان را ترسیم کند.  

آقای استاندار باید به این نکته توجه ویژه داشته باشد که 

تامین نظر همه ی گروه های مرجع در استان، امری ناممکن 

و  ناشد است و ایشان بیش از همه باید در راستای شعارهایی 

حرکت کند که دلیل اصلی رای آوردن جناب پزشکیان، تحقق 

آن ها بوده است. بازگشت دوباره به روح قانون، ایجاد فضا و 

فرصت  برابر برای همه ی شهروندان، برچیدن بساط رانت و  

ویژه خواری و تسهیم بالمناصفه ی امکانات میان همه، تلاش 

در جهت به کرسی نشاندن نظر اکثریت جامعه و بی اعتنایی 

به الم شنگه راه انداختن های اقلیت پر سر و صدا، جلوگرفتن از 

مهاجرت جوانان و دانشجویان و نخبگان و نهادینه کردن فضای 

شادی و سرور در جامعه، شاید بدیهی ترین و در عین حال 

پررنگ ترین انتظاراتی باشد که حامیان و رای دهندگان به 

آقای دکتر پزشکیان از نماینده ی عالی دولت او در حوزه ی 

سیاست و فرهنگ در استان خراسان رضوی داشته باشند 

و آقای دکتر مظفری در مجالی به کوتاهی یک چشم بر هم 

زدن فرصت دارد تا کارنامه ای قابل دفاع و پرحجم از مدیریت 

فرانگر و چابک خود در این حوزه را ارایه نماید. 

  یادداشت

روایت اسماعیل  
* دکترعلی  خسروشاهی

سردار اسماعیل قاآنی سه شنبه با حضوردر مراسم تشییع پیکر شهید 

نیلفروشان طعنه بزرگی به دشمنان انقلاب و جبهه مقاومت زد. اما این 

غیبت دو هفته ای باعث شد که تفاوت رسانه و شبه رسانه را دریابیم.

رسانه، راوی است و نه خالق. قرار نیست رویداد بیافریند بلکه باید 

روایتگر اتفاق باشد. بطور مثال رییس مجلس و وزیر امور خارجه 

در بحبوحه آتش بیروت در آسمان این شهر پرواز کنند و دیدارهای 

دیپلماتیک رسمی و غیر رسمی در منظر و عیان انجام دهند و رسانه 

ها آن ها را بازتاب دهند. 

اما امروزه ابزار دشمن برای مقابله با جمهوری اسلامی ، شبه رسانه شده 

است. یعنی می آفریند تا اطلاعات بگیرد و عملیات کند. می آفریند تا 

به اصطلاح، راه بیندازد و در ذهن ها ماندگار شود. باید هوشیار بود. 

این سال ها زیاد در  دام رسانه ای دشمن افتادیم اما در ماجرای سردار 

قاآنی، بهترین عملکرد صورت گرفت:

نخست به خیلی ها ثابت شد هرچیزی که نام رسانه دارد لزوما کارکرد 

رسانه ندارد. گاهی ابزاری است برای عملیات فریب. 

دوم آنکه نباید در دسیسه شبه رسانه افتاد. فرض کنید در ماجرای 

سردار قاآنی، نظام ،دست به اقدام نمایشی می زد و مثلا از او یک فیلم 

منتشر می کرد. این یعنی به شبه رسانه رسمیت می داد. اما این کار 

انجام نشد. تنها یکی یا دو مقام مسوول تکذیب کردند و در دسیسه 

شبه رسانه نیفتادند. دشمن سعی کرد نظام را عصبانی کند. از ترور و 

شهادت، به مجروحیت تغییر موضع داد. باز هم کارگر نشد و به سیم 

آخر زد و تهمت جاسوسی به سردار زد. اما این ترفند هم سودی نداشت 

و روال عادی پی گرفته شد. 

نتیجه آن که  برای همه رسانه ها نباید قداست قایل بود. گاهی شبه 

رسانه و لشکر زرهی در پوسته رسانه ظاهر می شود، نباید در بازی 

آنها افتاد و باید عادی جلوه کرد. همچنین سوال را نباید بی پاسخ 

گذاشت. اما نباید غلو کرد. نظام هم در شایعه شهادت و مجروحیت 

و تهمت، تنها تکذیب کرد و احساساتی نشد.
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مشهدی ها سردار نیلفروشان را بدرقه کردند
آیین تشییع پیکر سردار شهید سرلشکر پاسدار عباس نیلفروشان، 

مستشار عالی جمهوری اسلامی ایران در لبنان با حضور مسوولان 

لشکری و کشوری، خانواده معظم شهدا و جمعی از مردم قدردان 

مشهد برگزار شد. آیین تشییع پیکر مطهر سردار شهید نیلفروشان 

روز چهارشنبه ۲۵ مهرماه ساعت ۹ صبح با حضور استاندار خراسان 

رضوی، مدیران کل استان، فرماندهان نظامی و انتظامی و جمع 

انبوه مردم از میدان بسیج مشهد به مست حرم منور رضوی آغاز شد.

مردم قدردان مشهد از ساعتی پیش با حضور در میدان بسیج، منتظر 

آغاز این مراسم بودند که با ورود پیکر شهید نیلفروشان، مردم در 

کنار جایگاه اجتماع کرده و مشغول عزاداری و سوگواری شدند.

جمعیت عزادار همنوا با نوای مداحان با شعارهای »لبیک یاحسین« 

و »حیدر، حیدر« و نیز نثار شاخه های گل از پیکر شهید نیلفروشان 

استقبال کردند و جمعی از مردم عزادار نیز با رساندن خود به پیکر 

شهید، چفیه های شطرنجی خود را با کشیدن به تابوت شهید 

متبرک می کردند.

اولویت های مدیریتی آقای استاندار 

استاندار جدید خراسان رضوی گفت: محور اصلی 

برنامه های بنده، تاکید بر پاکدستی، سلامت، 

صداقت، و خدمت صادقانه به مردم عزیز است. 

خدمت به مردم وظیفه اساسی ماست و باید با 

تمام توان از ظرفیت های موجود استفاده کرد.

غلامحسین مظفری در مراسم تودیع و معارفه 

استاندار خراسان رضوی که در سالن اجتماعات 

شهدای سلامت برگزار شد، ضمن تشکر از زحمات 

یعقوب علی نظری استاندار خراسان رضوی اظهار 

داشت: اطمینان دارم که ایشان همچنان در کنار 

ما خواهند بود و از تجارب و راهنمایی های ایشان 

بهره مند خواهیم شد.

وی بابیان اینکه بدون شک، نمایندگان مردم در 

مجلس شورای اسلامی نیز یکی از ظرفیت های 

مهم در مسیر توسعه استان خواهند بود ادامه 

داد: خراسان رضوی همواره یکی از پرچمداران 

اصیل تمدن ایرانی،اسلامی بوده و مناظرات امام 

رضا )ع( با جریان های مختلف می تواند الگوی 

مناسبی برای وفاق و همبستگی در میان مردم 

استان باشد.

استاندار جدید خراسان رضوی گفت: محور اصلی 

برنامه های بنده، تأکید بر پاکدستی، سلامت، 

صداقت، و خدمت صادقانه به مردم عزیز است. 

خدمت به مردم وظیفه اساسی ماست و باید با تمام 

توان از ظرفیت های موجود استفاده کرده و برای 

رفع مشکلات آنان گام برداریم همچنین، تعامل با 

نخبگان و اندیشمندان در جهت مدیریت علمی 

و حل چالش های پیش رو امری ضروری است.

مظفری افزود: در حوزه بهزیستی و اجتماعی، باید 

با فوریت به مشکلات حاشیه نشینی در شهر مشهد 

رسیدگی کنیم، چراکه یک سوم جمعیت این شهر 

حاشیه نشین هستند، همه دستگاه های اجرایی 

باید مکلف باشند که با تمام توان در خدمت مردم 

باشند و از بروکراسی زائد و وقت گیر پرهیز کنند.

وی بیان کرد:در بخش توسعه استان، حمایت 

از سرمایه گذاران واقعی و ایجاد زیرساخت های 

مناسب برای فعالیت بخش خصوصی در اولویت قرار 

دارد؛ استان خراسان به دلیل موقعیت جغرافیایی 

ویژه خود و هم مرز بودن با کشورهای آسیای میانه، 

ظرفیت های زیادی در زمینه توسعه اقتصادی دارد 

که باید از آن ها بهره برداری کرد.

استاندار خراسان رضوی تصریح کرد: در راستای 

دیپلماسی اقتصادی باید تلاش کنیم که استان 

خراسان نقش فعالی در روابط اقتصادی منطقه ای 

داشته باشد؛ ایجاد وفاق و همدلی در میان تمامی 

جریان ها، علما، نخبگان و مسوولان استان یکی 

دیگر از اولویت های بنده است. تلاش خواهیم کرد 

که از ظرفیت های آستان قدس رضوی و نماینده 

ولی فقیه در استان و همچنین نمایندگان مجلس 

برای انسجام و توسعه استان استفاده کنیم.

مظفری از همه حوزه های مختلف درخواست کرد 

که با تشکیل اتاق های فکر تخصصی، او را در 

این مسیر یاری کنند، بیان کرد: با تشکیل این 

اتاق های فکر بتوانیم تصمیم گیری های مبتنی 

بر دانش و تخصص داشته باشیم.

وی ادامه داد: مردم نقش اساسی در مسیر نظام و 

کشور دارند و خدمت صادقانه به این مردم عزیز، 

وظیفه ای جدی، مهم و اساسی است. در این 

راستا اقدامات بسیار خوبی انجام شده، هرچند 

قطعاً کاستی هایی نیز هنوز است.
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وزیر آموزش وپرورش بابیان اینکه ۱۷۰۰ واحد 

آموزشی و پروژه آموزشی آماده بهره برداری 

برای استفاده دانش آموزان در سطح 

کشور است گفت: ۸ هزار کلاس درس 

و بیش از ۳ هزار میلیارد تومان صرف 

این پروژه ها شده است.

اول  برنامه صف  علیرضا کاظمی در 

بابیان اینکه در آستانه گذار دولت و 

شکل گیری دولت چهاردهم، با بزرگترین 

پروژه آموزش وپرورش )پروژه مهر( مواجه 

شدیم گفت: شروع سال تحصیلی و 

آغاز حرکت آموزش وپرورش با مهر شروع 

می شود که یکی از سخت ترین کارهای 

مدیریتی آموزش وپرورش است که حداقل 

باید یک سال تلاش کنیم تا بیش از ۱۵ 

پروژه در اول مهر به نتیجه برسد و سال 

تحصیلی شروع شود.

وی در خصوص موضوع ثبت نام دانش آموزان 

و دغدغه ای که والدین آن ها در اول مهر 

دارند افزود: امسال بالاترین پوشش 

تحصیلی و ثبت نام را در سطح کشور 

داشته ایم و حدود ۱۶ میلیون و ۳۰۰ 

ثبت نام  مدارس  در  دانش آموز  هزار 

کرده اند و کلاس بندی شده  و مشغول 

آموزش هستند.

کاظمی بابیان اینکه روزانه حدود ۱۵ 

هزار فیلم در این فضا بارگذاری می شود 

گفت: بیش از ۱۰ میلیون کاربر در این 

فضا داریم و روزانه حدودا ۲۰ دقیقه 

دانش آموزان در این فضا حضور دارند و 

از این اپلیکیشن به عنوان مکمل برنامه 

آموزشی آموزش وپرورش استفاده می کنند.

کاظمی بابیان اینکه جمع همکاران 

شاغل در فضای تعلیم و تربیت، چه در 

محیط اداری و چه در محیط آموزشی 

حدود یک میلیون نفر است افزود: کسری 

معلم داریم اما این کسری و کمبود معلم 

را با استفاده از حق التدریس نیروهای 

شاغل، کمک همکاران پیشکسوت و 

بازنشستگان آموزش وپرورش و استخدام 

نیروهای مختلفی پر کردیم اکنون بحران 

و چالش و کمبود خاصی نداریم، ممکن 

است در برخی مناطق بنا بر دلایلی 

مشکلی باشد که آن ها را هم مدیریت 

می کنیم.

وزیر آموزش وپرورش بابیان اینکه وقتی یک 

حجم ۱۶ میلیونی دانش آموز، با شرایط 

مختلف، با انتظارات و محدودیت های 

مختلف دارید، ممکن است درصدی 

مشکلات وجود داشته باشد ادامه داد: 

در شرایطی سال تحصیلی را آغاز کردیم 

که تاکنون حدودا ۶۵۰ هزار دانش آموز 

اتباع را در مدارس جای دادیم که در هیچ 

کشوری در دنیا سابقه ندارد.

کاظمی بابیان اینکه دانش آموزان اتباع مانند 

دانش آموزان ایرانی از تحصیل رایگان و از 

شرایط مساوی در ادامه تحصیل برخوردارند 

گفت: برخی از آن ها، کارت های هویتی و 

اقامتی دارند، برخی  ندارند و سعی کردیم 

مشکلات همه این ها را رسیدگی کنیم و 

یکی از مشکلات ایجادشده، محدودیت 

ثبت نام بود.

وی بابیان اینکه حدود بیش از ۴۰ هزار 

کلاس درس با یک جمعیت بالای ۳۵ 

دانش آموز اداره می شود و طبیعتا این 

روی کیفیت آموزش اثر می گذارد ولی 

چاره ای نداریم افزود: به هرحال باید 

این دانش آموز را ثبت نام کنیم زیرا در 

کلاس ۳۵ نفره درس بخواند بهتر است 

تا خارج از مدرسه و کلاس باشد ما مکلف 

هستیم که هر دانش آموزی که متقاضی 

ثبت نام در مدرسه دولتی باشد، برای آن 

فضا و کلاس ایجاد کنیم.

کاظمی بابیان اینکه در چند جا بحران 

وجود دارد گفت: مدارس کانکسی بحران 

نیستند و شرایط اقلیمی و گاهی تعداد 

دانش آموزان به ایجاد مدارس کانکسی 

می انجامد. گاهی اوقات عشایری که از یک 

نقطه به یک نقطه دیگر می رود، کانکس 

را جابه جا می کنند و با خود می برند، 

بخش هایی هم مدارس سنگی داریم 

که به هرحال، بنا به ساختار جغرافیایی و 

زیست بوم آن مناطق، این گونه تعبیه شده 

است که آن ها حدود ۴ هزار کلاس درس 

است.

وی بابیان اینکه حدود ۱۷۰۰ مدرسه 

کانکسی داریم افزود: مناطقی هم وجود 

دارند که سرانه فضای آموزشی آن ها 

زیر سه متر است که رییس جمهور یک 

پروژه و طرح جهادی برای این موضوع 

در نظر گرفتند و یک طرح ویژه در حال 

آماده سازی است که خود رییس جمهور از 

آن رونمایی خواهند کرد که در خصوص 

مدارس کانکسی و مدارس سنگی است.

وزیر آموزش وپرورش بابیان اینکه یکی از 

اشکالات نظام تعلیم و تربیت اشکالات 

ساختاری است، به گونه ای که ما کاملا 

نظام آموزشی خود را بیشتر با رویکرد 

علمی ـ آموزشی طراحی کرده ایم، تا 

رویکرد تربیتی افزود: از اهداف سند 

تحول بنیادین این است که به سمت و 

سویی برویم که یک نظام تعلیم و تربیتی 

داشته باشیم که این را باهم و به صورت 

تلفیقی جلو ببریم.

وزیر آموزش وپرورش اعلام کرد

طرح دولت برای حذف مدارس کانکسی و سنگی

یک تبریک قرآنی برای آقای استاندار 
غلامرضا بنی اسدی

ما یک تبریک به جناب مظفری بدهکاریم. از راه دور کلمات را قاصد 

راه می کنیم تا تبریک ما را با سلام وصلوات، تقدیم استاندار استان 

امام رضا)ع( کنند. ان شاالله اگر عمری بود و فرصتی حاصل شد، 

از نزدیک به مبارک باد خواهیم رفت که سنت اهل قلم فاش گویی 

و دل شادی است چون به قول لسان الغیب، حافظ بزرگ، بنده 

عشق اند و از هر دوجهان آزاد. آزادگان هم با آزاداندیشان می توانند 

حکایت ها داشته باشند گفتنی و شنیدنی. با شناختی که از جناب 

دکتر مظفری داریم، گوش برای شنیدن دارند و مهارت شنیدن 

نیز هم. از باورمندان رسول اعظم اسلام)ص( هم جز این توقع 

نمی توان داشت. مگر نه این که در آیه ۶۱ سوره مبارکه توبه خداوند 

به این صفتِ پیامبرانه می پردازد و آن را "خیر لکم" می خواند؟ این 

کلام خداست؛ "و منهم الذین یؤذون النبی و یقولون هو أذن قل 

أذُُن خیر لکم یؤمن بالله و یؤمن للمؤمنین و رحمة للذین ءامنوا 

منکم والذین یؤذون رسول الله لهم عذاب ألیم؛  از آنان کسانی 

هستند که پیامبر را آزار می دهند و می گویند:"او آدم خوش باوری 

است ! " بگو:"خوش باور بودن او به نفع شما است ! )ولی بدانید( 

او به خدا ایمان دارد؛و )تنها( مؤمنان را تصدیق می کند، و رحمت 

است برای کسانی از شما که ایمان آورده اند!" و آن ها که رسول 

خدا را آزار می دهند، عذابی دردناک دارند ".آقای استاندار هم این 

"استانداردِ" مدیریتی را به کار خواهند بست و به تدبیر پذیرفتن 

از مومنانِ صادق و عالم، درهای رحمت را به روی مردم خواهند 

گشود. من استخاره نکردم اما طلب خیری که در ذهن بود قلم 

را به سوی این آیه کشاند. این را هم به فال نیک می گیریم و دعا 

می کنیم، در استانداری مظفری، فتح و ظفر در زندگی مردمان 

دیار امام رضا رقم خورد. به فرداهایی که از راه می رسد، فراوان امید 

بسته ایم. تبریک ما هم در آرزوی برکتی است که با مدیرت شما 

محقق خواهد شد. ان شاالله

یک جراح ،متخصص زنان ، زایمان و نازایی در خصوص 

پیشگیری از برخی سرطان های حوزه زنان و مردان 

خبر داد و گفت : با شیوع سرطان های دهانه رحم، 

سر و گردن ، مقعد و آلت تناسلی آقایان

که علت اصلی آن ویروس HPV می باشد، نیاز است در 

این خصوص  به مردم بخصوص نسل جوان اطلاع رسانی 

و آگاهی های بیشتری داده شود .

دکتر مریم عباسی دلوئی افزود: ویروس اچ پی وی 

دارای ۲۰۰ نوع مختلف است که از این ۲۰۰ نوع 

حدود۵۰ نوع آن شیوع بیشتری دارد که باعث درگیری 

در مخاط و پوست انسان ها می شود .

یکی از نواحی که سبب درگیری این ویروس می شود 

ناحیه تناسلی می باشد. خطرناک ترین و شایع ترین 

نوع ویروس اچ پی وی که باعث سرطان های سر و 

گردن ، مقعد و دهانه رحم در خانم ها و همچنین 

سرطان آلت تناسلی در آقایان می شود به نوع ۱۶ و 

۱۸ معروف است.

این متخصص زنان ، زایمان و نازایی با حدود یک 

دهه تجربه بیان کرد: همچنین نوع ۶ و۱۱  آن نیز 

باعث زگیل های تناسلی خواهد شد .

وی ادامه داد: ویروس اچ پی وی در ۹۰ درصد مردان 

بدون هیچ گونه علایم است و ممکن است بدون اطلاع 

این ویروس انتقال داده شود. 

اما در خانم ها بیش از ۵۰ درصد این ویروس با علایمی 

مانند زگیل تناسلی ظاهر خواهد شد.  

دکتر مریم عباسی دلوئی یادآور شد: به همین علت 

تزریق واکسن اچ پی وی اهمیت بالایی دارد.

این واکسن در سه نوع پاپیلوگارد ایرانی با پوشش 

دهی دو نوع خطرناک ۱۶و۱۸ ،گارداسیل خارجی 

چهار ظرفیتی با پوشش دهی چهار نوع و همچنین 

گارداسیل خارجی ۹ ظرفیتی با پوشش دهی ۹ نوع 

از این ویروس وجود دارد .

وی در پاسخ به این پرسش که نحوه تزریق این واکسن 

با توجه به پروتکل هایی که تاکنون وجود داشته است، 

به چه صورت است ؟ اظهار داشت: به صورت تزریق سه 

دوز در فاصله زمانی صفر ، یک و شش ماه می باشد. 

 WHO اما با توجه به پروتکل جدیدی که سازمان

ثبت کرده است بافاصله زمانی صفر و شش ماه هم 

می توان تزریق را انجام داد اما پیشنهاد ما برای تعیین 

فواصل تزریق با توجه به سن مراجعه کننده می باشد. 

این جراح تصریح کرد: به طور مثال برای مراجعین زیر 

۱۵ سال تزریق دو دوز از این واکسن کافی می باشد.

به طورکلی تزریق این واکسن از سن ۹ تا ۴۵ سالگی 

پیشنهاد می شود که بهترین زمان برای تزریق و جواب 

دهی بهتر قبل از اولین رابطه جنسی می باشد.

  وی خاطرنشان ساخت:در رابطه باکسانی که آزمایش 

اچ پی وی آن ها مثبت است بازهم تزریق واکسن توصیه 

می شود. چراکه فرد به یکی از انواع این ویروس مبتلا 

شده است و با تزریق واکسن در مقابل نوع های دیگر 

و ابتلا به آن ایمن خواهد شد .

دکتر مریم عباسی  دلوئی در رابطه بااینکه تمام 

افرادی که دچار ویروس اچ پی وی می شوند آیا این 

ویروس منجر به سرطان خواهد شد، تاکید کرد: پاسخ 

منفی است اما عواملی وجود دارد که باعث تبدیل این 

ویروس به سرطان می شود. پس آزمایشات مربوط 

به ویروس اچ پی وی و همچنین آزمایش پاپ اسمیر  

در بررسی تغییرات سلولی ناشی از ویروس در بانوان 

اهمیت بالایی دارد و اگر فرد از ایمنی نرمال  برخوردار 

باشد معمولا ، بدن فرد طی یک الی دو سال ویروس 

را حذف خواهد کرد.

فرهنگ سازی همراه با تزریق واکسن 

گارداسیل ؛ واکسنی برای پیشگیری از سرطان های مقاربتی

یادداشت

سرور      هادیان

مافیای خودرو کنار نمی کشد
 ابراهیم ناظمی

مافیای خودرو در ایران سال هاست که با طرح پیش فروش 

انواع خودروها در کشور سودهای کلانی حاصل می کند 

و با استفاده از بازار رقابتی کردن فروش موجب ضررهای فراوان در جامعه 

و تعاملات اجتماعی و اقتصادی بین مردم می شود، و جامعه را نیز دچار 

حرص و ولع نموده و زمینه افزایش نرخ خودروها را باعث می گردد. مردم و 

متقاضیان خرید خودرو هم که از بابت تفاوت نرخ فروش با حباب بازار آزاد 

سودهای قابل توجهی می برند در این چرخه معیوب شریک مافیا هستند و 

با انجام روش پیش فروش همراهی می کنند، درحالی که از سایر ابعاد طرح 

پیش فروش خودرو و خدمات آن متضرر می شوند اما به خاطر کسب سود و 

منفعت موردی که در تفاوت باقیمت بازار حاصل می شود مافیا را همراهی 

می کنند و موجب بازارگرمی برای مافیای خودرو می شوند، درحالی که اگر 

خودرو به طور معمولی در بازار و نمایندگی های فروش عرضه شود تمایل 

خرید مردم نیز به مراتب کاهش می یابد. به همین سبب و روشی که تاکنون 

برای فروش خودروها در کشور رایج بوده تعداد خودروها شخصی در شهرها 

و روستاهای کشور افزایش یافته و به ۲۴ میلیون خودرو رسیده است و کثرت 

آن ها برای جامعه دردسرساز گردیده و ازدحام و ترافیک ناشی از وجود 

خودروها در عرصه های شهری و اجتماعی برای همه آزاردهنده شده است. 

از سوی دیگر مصرف بیش از۸۰ میلیون لیتر بنزین و ۲۱ میلیون مترمکعب 

سی ان جی در روز و استفاده بی رویه از خودروها در سطح جامعه موجب 

آلودگی هوا است که البته بخشی از استفاده های بی رویه از خودروها به 

سوخت فراوان خودروها و ساختار معیوب امور اداری، اجرایی و خدماتی 

برمی گردد و ترددها را افزایش می دهد و مردم ناچار برای سرعت عمل انجام 

کارهایشان از خودرو شخصی استفاده می نمایند و این در حالی است که 

شبکه های حمل ونقل عمومی نیز اکنون بهتر از گذشته فعال هستند.

دیدگاه
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سعید کوشافر

حجت الاسلام سید رضی علم الهدی،  

مدیرعامل جهاد تبیین  غدیر انقلاب که 

به همراه مرتضی لطفی مشاور اقتصادی 

خویش در دفتر موسسه مطبوعاتی 

رسانه گستر نخست جضور یافته بود 

به تشریح فعالیت های خود در راستای 

جهاد تبیین پرداخت. 

وی اظهار داشت : اعلام بیانیه مقام 

معظم رهبری که در سال ۱۳۹۷ به 

عنوان چراغ راه چهل ساله دوم این 

انقلاب عنوان شده و بیان شده است 

در راه تحقق اهداف برنامه هایی که 

رهبری در این مسیر اعلام فرمودند، 

ما نیز قدمی به همراهی برداشتیم. 

چرا که نسل جدید ما، نسل های جوان 

ما شاید از چهل سال اول انقلاب بی 

خبر باشند ، آن هم به دلیل مطالعه 

کم یا عدم بیان کسانی که از ابتدا با 

این انقلاب همراه بودند، باعث شده 

که این ها در راه و مسیر قدم صحیح 

برندارند و نتیجه آن این اعتراضات، 

صحبت ها، حرف ها عوض می شود که 

شاید گلایه هایی است که این نسل از 

امثال ما دارند. چون بی اطلاع است  

و لذا باید برای هر نسلی، هر دهه ای 

این عظمت انقلاب اسلامی و خصوصا 

چهل سال اول انقلاب و پیشرفت های 

چشمگیری که داشتیم بیان شود. فلذا 

مقام معظم رهبری اشاره فرمودند به 

جهاد تبیین که راه انقلاب را بیان کنید. 

الان ما در چه مرحله ای قرار داریم، 

قبل چه بوده ایم، الان چه شده ایم و به 

کجا خواهیم رسید که می فرمایند به 

قله های پیشرفت دست پیدا کردیم.

***انتخاب استاندار جهادی
اتفاقی که شنبه گذشته در این استان افتاد 

به عنوان یک نمونه ای که برای جوانان 

امروزی ما تبیین کنیم، یک حرکت جهادی 

انتخاب همین استانداری بود که مراسم 

معارفه اش برگزار شد. استانداری که 

خودش در رشته دانشگاه جهادی بود، در 

جهاد دانشگاهی بوده و دکترای مدیریت 

شهری دارد. هفته گذشته با هم صحبت 

می کردیم، طرح و برنامه های ایشان را 

دیدم و پذیرفتم که در جهت مستمندان 

است؛ چون در مجلس هفتم هم ایشان 

نماینده نیشابور بود، ما سابقه همکاری با 

وی را داریم. در آن جا هم در مقابل یکی 

دو تا از لایحه ها و مصوبه هایی که بر مردم 

تحمیل می شد و فشار می آورد اعتراض 

کرد. چون خودش بچه کشاورز بوده، بچه 

رزمنده بوده، ارزشی بوده، مسجدی بوده، 

عرض شود که توفیق جانبازی دارد ، از 

کف جامعه در روستای مظفرآباد پیشرفت 

کرده، پله های ترقی را با گام اول انقلاب 

آمده بالا، دیگر حالا هم رسیده به گام 

دوم. من استاندار جدید خراسان رضوی 

را فرزند گام دوم انقلاب می بینم با این 

چهار محوری که بر مبنای پاک دستی، 

سلامت، صداقت و کار صادقانه برای 

مردم و خودش برشمرده است.

***فعالیت جهادی در راه مردم 
رایزن فرهنگی پیشین آفریقا افزود: 

در ۳۱ استان کشور فعالیت داریم. اما 

خراسان به برکت وجود امام رضا یک 

کلان شهر جهادی است. اما مقام معظم 

رهبری راهبردهایی در بیانیه فرمودند 

که چراغ راه این چهل ساله دوم است. 

الان پنج سالش گذشته، تقریبا ۳۵ 

سال دیگر ما فاصله داریم تا برسیم به 

آن هدف. قدم های اول هستیم. خب 

بالطبع قدم اول هم کلاس های پودمانی 

آموزشی، برگزاری کارگاه های آموزشی 

و جمع آوری افرادی از بین توده مردم، 

خصوصا توده جوانان زیر چهل سالی 

که دهه اول را ندیدند، با دهه دوم آشنا 

بشوند و ما هدف و راهمان که این انقلاب 

اسلامی و حفظ کشور و جامعه اسلامی 

بوده را از دست ندهیم. در قدم اول ضمن 

اینکه مقام معظم رهبری اشاره به حلقات 

میانی هم فرمودند، حلقه هایی تشکیل 

بشود بین مردم و دولت، انقدر فاصله 

بین شان نباشد. این حلقه های میانی 

فاصله مردم و دولت را نزدیک کنند. 

همانند دهه شصت اگر مردم آستین 

بالا نزده بودند و مشارکت نمی کردند، 

پشتیبانی از جنگ ممکن نمی شد. این 

جوان های جدید چون بی اطلاع از آن 

ارزش ها هستند، فلذا در حفظش کوشا 

نیستند و بی اهمیت نسبت به اینگونه 

مسایل. پس باید این ها را آگاه کنیم 

که به میدان بیایند.

***شکاف میان دولت و مردم
قدم اول آگاهی دادن به مردم، جوانان، 

مذهبیون، انقلابیون، طیف حزب الله. 

الان دقت بفرمایید که در آن دهه های 

گذشته تمام اطلاعات ما از مسجد و 

هیات و منبر و این ها کسب می شد. حالا 

به برکت انقلاب اسلامی، صداوسیما 

هم بهش پیوست. الان دیگر رسانه 

جهانی شده، یکپارچه شده. ما در عصر 

ارتباطات به سر می بریم. انقدر این سرعت 

ارتباطات زیاد بوده که کار از ارتباطات 

هم گذشته، به هوش مصنوعی رسیده. 

یعنی همین موبایل هایی که دست ما 

هست، خودش باعث شده که خیلی 

از چیزها کنار برود، روزنامه ها، کتاب 

خواندن و... البته دیر به داد رسیدیم 

چون شرکت های دانش بنیان و نسل 

جوان نخبه ایرانی تا بیان برسند به ساخت 

مثل اپلیکیشن ها و پلتفرم های اسلامی 

و دینی و مذهبی و این ها را بومی سازی 

کنند برای جوانان دهه هایی که دارند 

می رسند، یک کمی زمان میبرد. حالا 

این دو سال اخیر خیلی دسترسی ها 

بیشتر شده، فضاهای پلتفرم های داخلی 

مذهبی شده، تازه شروع شده. یعنی 

اول این حادثه و ساختار عرض شود که 

تکنولوژی پیش آمد. با اینکه خود حوزه 

و حوزویان پیشتاز بودند از سی سال 

قبل در رشته های کامپیوتر و تکنولوژی 

پیشرفته بود، اما این ها باید بومی سازی 

بشود تا بیاید به دست ما قرار بگیرد. 

چون آن اپلیکیشن ها و پلتفرم هایی که 

غرب ساخته بر مبنای تفکر خودشان 

ساخته. ما تا قبل از اینکه خودمان 

بومی سازی کنیم، حالا ناچار بودیم 

از آن ها استفاده کنیم. ما تا بیاییم به 

استقلال کامل برسیم زمان می برد. 

از اول هم شعارمان نه شرقی نه غربی 

بوده، از اول هم عرض می شود پافشاری 

موضوع خودکفایی بوده. 

این بیاناتی که حضرت امام از عرض 

می شود نیم قرن پیش فریاد می زنند، 

بلکه بیشتر تا قبلش مبنی بر اینکه 

اسراییل باید محو بشود، مبنی اینکه 

دست استکبار باید کوتاه شود، گویا 

ایشان امروز را می دیدند.

دست های  آشکار خرید و فروش وام!! 
محمدباقر عطاریانی 

 این روزها دیدن اطلاعیه های فریبنده و چشم نواز با عنوان خریدوفروش 

وام فوری رو به افزایش است.

اطلاعیه هایی که دل می برد و برای آن دسته از افرادی که گرفتاری های 

مالی دارند ، حسابی جذاب و پر فریب است.

این روزها همگی گرفتاریم و اغلب هم گیرمان بر محور مسایل مالی 

است.رهن خانه، خرید خانه، تهیه جهیزیه، ازدواج فرزند و یا بیماری 

و خرج جراحی و داروهای گران قیمت و ... خلاصه هرکسی به نوعی 

گرفتار است و این اطلاعیه ها نیز دل ربایی می کند.جالب اینکه 

روی درودیوار و حتی کف پیاده روها مملو از این اطلاعیه هاست و 

روزبه روز بیشتر هم می شود.

روی یک اطلاعیه دست نویس نوشته شده بود :امتیاز وام های 

فروشی:بانک ....۲۵۰ میلیون ریال،بانک....۲۰۰ میلیون ریال، 

وام ازدواج ۳۰۰ میلیونی ، وام با سند ملکی تا سقف ۷۰ درصد و....

به هرحال وضعیت موجود نشان می دهد که متقاضیان وام زیاد 

هستند و در این وانفسا عده ای هم با زد و بند و با ارتباط و ده ها 

رانت و یا کلاهبرداری و ... مشغول کاسبی هستند.

به راستی رفع گرفتاری مالی مردم با گرفتار کردن آن ها در چنین 

وام هایی ، انصاف است؟این وام ها از کجا و چگونه تهیه می شود؟چه 

میزان سواستفاده و کمیسیون در آن هاست؟ پشت پرده نقطه وصل 

وام با افراد چه کسانی هستند؟اصل خریدوفروش وام ازنظر شرعی 

چه حکمی دارد؟تبلیغ فروش وام در قالب اطلاعیه و تراکت و...

قانونی است؟باور کنید این نوع وام ها، افتادن از چاله به چاه است 

و متاسفانه هیچ نظارت و برخورد و شدت عملی نمی بینیم.اصلا 

مرجعی برای شکایت و رسیدگی هست؟

جد   ول سود   وکو  شماره ۱۶۲
به سه نفر از کسانی که پاسخ صحیح 

جد   ول را تا تاریخ ۱0 آبان  ۱403 
به شماره زیر ارسال نمایند   

0903383۱8۶۱ 
به قید   قرعه از سوی کلبه عسل مژد   ه 

هد   ایایی اهد   ا می شود   . 
پاسخ جد   ول  شماره ۱۶۱

تلاش جهادی برای بیانیه گام دوم انقلاب
  ساعت ۲5

آگهی فقدان سند مالکیت 

نظر به اینکه سید عرشیا حسینی زاوه به وکالت از ناهید صادقی  

)وکالت نامه شماره ۳۸۳۹۵ دفتر خانه ۳۰۲ مشهد ( به استناد 

دو برگ استشهادیه گواهی امضا شده منضم به تقاضای کتبی 

جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه 

و مدعی است که شش دانگ از پلاک ۱۰۳۱۱۹ فرعی از چهار 

اصلی بخش ۰۹ مشهد به علت اسباب کشی مفقود و لذا با بررسی 

سیستم جامع املاک و پرونده الکترونیک معلوم گردید مالکیت 

ناهید/صادقی فرزند محمد حسن شماره شناسنامه ۲۵۶۸۵ 

تاریخ تولد ۱۳۶۷/۱۱/۱۷ صادره از مشهد دارای شماره ملی 

۰۹۴۶۲۵۸۸۷۲ بعنوان مالک شش دانگ اعیان با شماره 

مستند ۱۰۳۵۴ تاریخ ۱۳۹۹/۰۱/۳۱ دفتر خانه اسناد رسمی 

شماره ۲۲۱ شهر مشهد استان خراسان رضوی ، موضوع سند 

مالکیت اصلی به شماره چاپی ۳۳۱۶۳۷ سری ج سال ۹۸ با 

شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲۰۳۰۶۰۰۴۰۰۲۱۴۸ ثبت 

گردیده و سند صادر شده است. سیستم جامع املاک یش از 

این حکایتی ندارد این بخشنامه به استناد مفاد ماده ۱۲۰ آیین 

نامه قانون ۱۰۰ املاک مصوب بهمن سال ۱۳۸۰ صادر گردیده 

است لذا به استناد مفاد ماده ۱۲۰ آیین نامه ثبت مراتب یک 

نوبت آگهی متذکر می گردد هرکس نسبت به ملک مورد آگهی 

معامله انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد 

، بایستی ظرف ۱۰ روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی 

خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به 

ایت اداره تسلیم نماید  بدیهی است در صورت عدم اعتراض در 

مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند 

معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم 

آن به متقاضی اقدام خواهد شد . 

م الف 370۱
 بشیر پاشایی رییس ثبت اسناد و املاک 
منطقه ۲ مشهد

گار
ست

ی ر
جاع

لا ش
 مه

س:
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مهندس رضا حمیدی ،مدیرگروه مشهد در یادداشتی 

انتخاب دکتر مظفری به  عنوان استاندار خراسان رضوی 

را موجب خوشحالی اکثریت مردم دانست و درچند بند 

درخواستهای تولید کنندگان از مدیریت عالی دولت 

را مطرح کرد.

دراین یادداشت آمده است :

ضمن تبریک و آرزوی توفیق بیشتر شما )با توجه به 

بیشتر از ۶۰ سال سابقه کار در صنایع مولد و تاسیس 

هشت واحد خوشنام تولیدی و بیشتر از ۲۰۰۰ اشتغال 

شرافتمندانه( خواهشمندم توجه به موارد زیر را در 

اولویت های مقدم قرار دهید:

۱_ هدایت سرمایه گذاری ها به سوی سرمایه گذاری مولد نه 

غیرمولد. )گسترش فروش کالای تولیدی خارج از کشور ( 

۲ -حفظ سرمایه گذاران و کارآفرینان موجود در تمام 

بخش ها  ضروری تر از جذب سرمایه گذاران جدید می باشد.

۳ -مبارزه مداوم با قاچاق کالا از خارج به داخل و از 

داخل به خارج .)رهنمود مقام رهبری مبارزه با قاچاق 

واجب شرعی است(

۴ -کنترل خردمندانه، تخصصی واردات برای حمایت 

تولیدات داخلی ،مگر در موارد کمبود و معادل کمبود 

نه بیشتر.

۵ -صادرات مواد اولیه یا کالای نیمه ساخته با تشویق 

سرمایه گذاران به صادرات کالای ساخته شده تبدیل شود.

۶  -برای گسترش اشتغال تسهیلات بانکی به نرخ چهار 

درصد جهت توسعه یا تاسیس واحد جدید در موارد نیاز 

کشور داده شود.

۷ - توجه به رشد بهره وری در همه جا )صنایع – معادن 

– کشاورزی- خدمات و ...( درآمدی بیشتر از نفت دارد.

۸ -توجه به گسترش کمی و کیفی تولید صنایع دستی 

خراسان رضوی ) در شهر و روستاها( با توجه به سالیانه 

۳۰ میلیون نفر زائر و مسافر استان.

۹ -برای گسترش صادرات که بسیار ضروری است به هر 

دلار صادراتی ۱۰۰ تا ۱۵۰ ریال جایزه و برای هزینه های 

مشارکت در نمایشگاه های بین المللی ۵۰ تا ۷۰ درصد 

هزینه توسط دولت تقبل گردد .

با نهادهای بخش  ۱۰ -همکاری و مشورت بیشتر 

خصوصی ) اتاق مشهد- خانه صمت، انجمن مدیران 

کانون کارآفرینان و غیره...( 

۱۱ -مساعدت  با واحدهای تولیدی در زمینه های دانش 

و فناوری جهت کاهش درصد ضایعات تولیدی.

۱۲ -اخذ مالیات حقه از مالیات معافان و مالیات گریزان 

تا فشار از دوش مالیات دهندگان فعلی کاهش یابد.

۱۳ -سازمان تامین اجتماعی در دادن خدمات بهتر و 

بیشتر به کارگران و همکاری با کارآفرینان رهنمود شود.

۱۴ - توجه به امر آموزش ها در کشور که بیش از ۲/۵ برابر 

نیاز فارغ التحصیل لیسانس و بالاتر داریم که عمدتا 

مهاجرت می  کنند و یا به کاری که نیاز به لیسانس ندارند 

مشغول می شوند. به آموزش های مهارتی در سه سطح 

)کارگر ماهر – تکنسین – مهندس عملی( توجه بیشتر 

گردد . ) با پول ملت ایران و عمر جوانان ایرانی ،سرباز 

برای جبهه دشمن تربیت نکنیم( .

۱۵ -لغو قانون استعماری )ذینفع واحد( چک واحدی 

از یک گروه تولیدی در شهری برگشت می خورد تمام 

واحدهای گروه مشکل دار می شوند.

۱۶ -توجه به بهینه سازی مصارف انرژی و مصرف آب.

۱۷ -توجه به گسترش تولید انرژی های پاک ) خورشیدی 

– بادی و ....( که باعث شده  از کشورهای عربی عقب 

بیافتیم.

۱۸ -برخورد با پدیده فساد در انواع مختلف و جاهای 

مختلف.

۱۹ -توجه و کمک به رشد برندهای ایرانی در مقابله با 

برندهای وارداتی.

۲۰- پارسی را پاس بداریم ،این یادگار ایران زمین را این 

روزها مورد تهاجم قرار می دهند.

رهنمودهای یک کارآفرین به استاندارجدید
 جشنواره طلای سرخ 

در »روز ملی زعفران«  

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی خراسان رضوی 

از برگزاری نخستین جشنواره روز ملی زعفران در قالب سلسله  

رویدادهای فرهنگی-ترویجی در بازه سوم تا پنجم آبان ماه در مشهد 

و سطح شهرستان های استان خراسان رضوی خبر داد. محمدرضا 

توکلی زاده در تشریح اهداف برگزاری این رویداد، عنوان کرد: 

زعفران، محصول استراتژیک کشورمان در حوزه صادرات، درخطر از 

دست دادن بخشی از بازار جهانی خود به واسطه ورود جدی بعضی 

رقبا به عرصه تولید و صادرات این محصول است. زنگ خطری که 

چندین سال است به صدا درآمده و لازمه پیشگیری از پررنگ تر شدن 

این آسیب، گام نهادن جدی در مسیر معرفی برند زعفران ایرانی 

است. بخشی از این اقدام می تواند در چهارچوب پایه گذاری یک 

جشنواره به مناسبت روز ملی زعفران، تجلی یابد و مقدمه ای برای 

اقدامات بزرگ تر باشد.  تولید و فرآوری زعفران با تاکید بر رعایت 

استانداردهای بهداشتی و کیفیتی، فرهنگ سازی در زمینه استفاده 

بهینه و مناسب از زعفران در حوزه فرآوری و صنایع غذایی و توسعه 

اگروتوریسم با رویکرد جذب گردشگر در فصل برداشت زعفران، از 

محورهای اصلی این رویداد ملی به شمار می آیند. در آیین بزرگداشت 

این روز نیز که پنجم آبان ماه برگزار خواهد شد، بیانیه ای در راستای 

تاکید بر الزامات حمایت از محصول استراتژیکی همچون زعفران، 

قرایت خواهد شد. وی ابراز امیدواری کرد: این جشنواره در نخستین 

سالی که زعفران یک روز را در تقویم از آن خودکرده، برکات و اثرات لازم 

را برای فعالان زنجیره تولید، فرآوری و صادرات این محصول، ایجاد 

کند. تلاش داریم تا با تعریف رویدادهای مستمر در این حوزه، تا روز 

ملی زعفران در سال آینده، بنیانی قوی تر را برای برگزاری شایسته 

این رویداد در سنوات پیش رو ایجاد کنیم.

احداث »شهرک هوشمند« در مشهد

رییس کمیسیون برنامه وبودجه شورای شهر مشهد گفت: پیاده سازی 

شهر هوشمند، یکی از الزامات در مدیریت شهری، به ویژه کلانشهرهاست 

و بر همین اساس، شهرک »هوشمند« در مشهد مقدس احداث خواهد 

شد. حسین حسامی بابیان اینکه امروزه شهر هوشمند و شهر الکترونیک 

به عنوان راهکار بی بدیل حل معضلات شهری موردتوجه مدیران شهری 

قرارگرفته، گفت: مزیت عمده شهر هوشمند، توانایی در پاسخگویی 

و حل مسایل شهری شهروندان بوده که افزایش سطح رفاه، حفظ 

محیط زیست و استفاده بهینه از منابع شهری را در پی خواهد داشت. 

وی افزود: پیشگیری از دوباره کاری ها، تصمیم  گیری مبتنی بر آزمایش و 

خطا و هدر رفتن زمان و منابع و ایجاد بستری برای شکل گیری فرآیندهای 

پایدار توسعه شهری از دیگر مزایای شهر هوشمند هستند. حسامی 

با تاکید بر لزوم پیاده سازی شهر هوشمند در کلانشهری چون مشهد 

مقدس، گفت: یکی از اقدامات عملیاتی شهرداری مشهد در این 

راستا، احداث شهرک ۵۰ هکتاری هوشمند است که با محوریت هایی 

چون »مردم هوشمند«، »تحرک هوشمند«، »محیط زیست هوشمند«، 

»حکمرانی هوشمند« و »اقتصاد هوشمند« در برنامه قرار دارد. رییس 

کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر مشهد مقدس در ادامه 

بابیان اینکه در حال حاضر، شهرها تحت تاثیر فناوری های نوین، تعاریف 

جدیدی به خود می گیرند، تصریح کرد: همین موضوع، موجب تفاوت 

شهر هوشمند و شهر الکترونیک شده است؛ شهر الکترونیک، به عنوان 

زیرساخت یا سرمایه فیزیکی و شهر هوشمند به عنوان سرمایه فکری و 

دانش ارتباطی یا زیرساخت اجتماعی قلمداد می شود.

به مناسبت میلاد باسعادت امام حسن عسكری )ع( 

و تقارن آن با سی و هشتمین سالروز موسسه اعتباری 

ملل، مراسمی با حضور مدیرعامل، اعضای هیات مدیره، 

معاونان، مدیران، روسای ادارات، مناطق و همچنین 

جمعی از همكاران صف و ستاد، در روز شنبه مورخ 

٢١ مهرماه، در ساختمان مركزی برگزار شد. 

آقای جوادی، با اشاره به جنایات رژیم صهیونیستی در 

غزه و لبنان اظهار داشت: جدای همه سیاست های 

ددمنشانه رژیم صهیونیستی، هیچ انسانی حمله 

به بیمارستان و امدادگران و به شهادت رساندن 

کودکان و سالمندان بی گناه را نمی پذیرد. حتی 

قوانین بشردوستانه  به  جنگ افروزان جهانی هم 

احترام می گذاشتند. این جنایات، زمینه ساز نابودی 

جایگاه حقوقی و اعتبار رژیم صهیونیست و کشورهای 

همسوی این رژیم آدمکش، بین مردم دنیا شده است. 

مدیرعامل موسسه اعتباری ملل، ضمن گرامیداشت 

سی هشتمین سالگرد تاسیس موسسه، با تاکید بر 

رعایت اخلاق و آداب معاشرت در جامعه، گفت: وقتی 

می گوییم برخورد شایسته و اخلاقی با مشتریان و 

به طورکلی آحاد مردم داشته باشیم، منظور اخلاقیات، 

رفتارها و عملکردی است که تعامل با مردم را بهبود 

می بخشد. پس نتیجه می گیریم كه شیوه های صحیح 

برقراری ارتباط و برخورد با مشتری، سنگ بنای 

رضایت مشتریان است و به ما کمک می کند تا از هر 

فرصتی برای خوشحال کردن مشتریان و هموطنان 

استفاده کنیم. آقای جوادی، با اشاره به اینكه در 

این سال ها، موسسه اعتباری ملل، همواره پشتیبان 

تولید و اشتغال در کشور بوده و خواهد ماند، گفت: با 

مروری بر عملکرد این موسسه، می توان به این مهم 

دست یافت که دستیابی به موفقیت ها ، حاصل تلاش ها 

و زحمات همکاران عزیز طی این سال ها بوده است. 

مدیرعامل موسسه اعتباری ملل، بازخوردهای مثبت 

مدیران ارشد سیستم بانکی و به ویژه بانک مرکزی، 

نسبت به کارکنان موسسه ملل را افتخار دانست و 

بیان کرد: در این جشن ۳۸ سالگی اعلام می کنم که 

ارزشمندترین و بااهمیت ترین دارایی امروز موسسه 

ملل، کارکنان آن است و از این نظر، افتخار می کنیم. 

ایشان افزود: با توکل به خداوند متعال، توانستیم 

با جذب نیروهای خلاق، علاقه مند، دلسوز، کوشا، 

صادق، پرتلاش، توانمند و بااخلاق، با راه اندازی بیش 

٣٤٠ شعبه در سراسر کشور، خدمات نوین بانکی را 

به مردم این مرزوبوم ارایه نماییم. ایشان، با اشاره به 

اینکه از مسیر تحول و توسعه، می توانیم نقاط ضعف و 

همچنین توانایی ها و استعدادها را در موسسه شناسایی 

کنیم، گفت: پیشنهادات، انتقادات، و حتی شکایات 

احتمالی مشتریان، نوعی همکاری در جهت بهبود 

وضعیت است. آن ها به جای ترک کردن و انتخاب 

رقبا، فرصتی دوباره در اختیارتان قرار می دهند. در 

همه این بسترها، مشتری به دنبال کمک به موقع و 

همدلانه است. وی افزود: با توجه به رقابتی شدن و 

افزایش قدرت انتخاب مشتریان، مشتری  مداری 

مهم ترین اصل فعالیت است. درواقع اگر مشتریان، از 

محصولات و خدمات ما راضی باشند، آن را به اطرافیانش 

معرفی می کنند. یعنی بدون دریافت کمترین هزینه  

برای ما بازاریابی می کنند. از آن طرف، هر مشتری 

ناراضی می تواند نارضایتی  خود را با دیگران به اشتراک 

بگذارد و باعث از دست رفتن بخش بزرگی از مشتریان 

شود. مدیرعامل، حصول شکوفایی و پیشرفت را تنها 

باهمت، اراده، تلاش و تعاون دانست و گفت: تمامی 

قوانین ابلاغی از سوی مجلس محترم شورای اسلامی 

و بانک مرکزی، باهدف اصلاح ساختار مالی مصوب 

می شوند و تک تک ما، پایبند به قوانین تصویب شده 

هستیم ؛ چراکه عصر حاضر، عصر تحول و توسعه 

است و همه چیز، با سرعت، در حال تغییر و دگرگونی 

است. آقای جوادی افزود: تک تک مردم کشور برای 

ما عزیز و مراجعه کنندگان به موسسه ملل، برای ما 

ارزشمند هستند. با تکیه بر اخلاق، خدمات موسسه را 

به نحو احسن به مشتریان و ارباب رجوع معرفی و ارایه 

نماییم. در جایگاه یک عضو خانواده، تقاضا دارم که 

باهدف رشد، اعتلا و پیشی گرفتن از رقبا، با همراهی 

و همیاری با مشتریان، بتوانیم گام های بلندتری را 

در جهت اعتلای سازمان برداریم. ایشان در ادامه، 

به تشریح عملکرد موسسه پرداخت و گفت: باهمت 

و تلاش همکاران موسسه، توانستیم در شاخص های 

مختلف شاهد رشد باشیم که جا دارد صمیمانه از 

شما همکاران عزیزم قدردانی نمایم. امیدوارم که 

ماه های باقیمانده سال، بتوانیم به نتایجی فراتر از 

اهدافی که در ابتدای سال تعیین شده است، نایل 

آییم و رضایت هموطنان عزیز، سهامداران و ذینفعان 

موسسه را کسب نماییم. مدیرعامل موسسه، با تاکید 

بر اینکه ترویج تعامل، دوستی، صفا و صمیمیت 

در محیط کار، بسترساز دستیابی به برنامه هاست، 

گفت: هر یک از ما، در محیط کار خود، می توانیم 

رفتارهای تاثیرگذاری در روحیه دیگران داشته باشیم 

و بدون تردید، محبت، مهربانی، بخشش و گذشت، 

لازمه یک رابطه سالم شغلی است. ایشان، با مهم 

خواندن مبحث نیروپروری و بهره گیری از نیروهای 

تحصیل کرده و توانمند در لایه های مختلف ساختار 

سازمانی ملل افزود: در میدان ها رقابتی امروز، انجام 

کارهای تیمی و جمعی، امری ضروری و حیاتی است. 

در كارهای روزانه، به همدیگر کمک کنید و نسبت 

به رشد موسسه در تمامی سرفصل ها و همچنین، 

فضیلت های اخلاقی یکدیگر اهتمام ویژه داشته 

باشید. امیدوارم که این تعامل و تفاهم، به گونه ای نمود 

پیدا کند که به اهداف تدوین شده نایل آمده و ویترین 

ارزشمندی را در نگاه سهامداران و سپرده گذاران به 

نمایش بگذاریم.

مردمی  بودن؛ ارزشمندترین دارایی ملل

تکتم صابری مقدم تهرانی
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عبرت
همه  شدم،  جدا  همسرم  از  وقتی 

حق وحقوقم را بخشیدم تا سرپرستی 

پسر ۳ساله ام را به عهده بگیرم؛ چراکه 

من یک مادر بودم و با همه وجود به 

فرزندم عشق می ورزیدم. به همین 

خاطر هم شبانه روز تلاش می کردم تا 

مقدمات رفاه و آسایش پسرم را فراهم 

کنم اما متاسفانه ...

به گزارش رکنا، زن۲۷ساله درحالی که 

گزارش پلیس ۱۱۰ را روی میز مشاور 

و مددکار اجتماعی کلانتری مصلای 

مشهد می گذاشت ،اشک ریزان به 

ماجرای تلخی اشاره کرد که او را به 

مرکز انتظامی کشانده بود. این زن 

جوان گفت:۱۸سال بیشتر نداشتم 

که با »کرامت« ازدواج کردم اما از 

همان روزهای آغازین زندگی مشترک، 

مشاجره ها و درگیری های ما شروع شد 

چراکه به هیچ وجه با یکدیگر تفاهم 

نداشتیم. شوهرم مردی بی مسوولیت 

و پرخاشگر بود و برسر هر موضوع 

بی اهمیتی،دادوبیداد به راه می انداخت 

و موجب آبروریزی می شد. خلاصه 

کار به جایی رسید که دیگر نتوانستم 

رفتارهای خشن او را تحمل کنم و 

به ناچار در حالی طلاق گرفتم که به 

خاطر پسر۳ساله ام همه حق وحقوقم 

را بخشیدم تا بتوانم سرپرستی فرزندم 

را به عهده بگیرم.»سینا«همه وجودم 

بود و من به دلیل عشق مادری حتی 

برای لحظه ای هم نمی توانستم از او 

دور بمانم.

بعد از طلاق در یک رستوران مشغول 

کار شدم. در سال های اول جدایی، 

پسرم را همراه خودم به سرکار می بردم 

و در همان جا از او مراقبت می کردم 

اما زمانی که به ۷سالگی رسید و او را 

در مدرسه ثبت نام کردم، دیگر او را در 

مدرسه می گذاشتم و خودم به سرکار 

می رفتم . همه تلاشم را به کار می گرفتم 

تا با درآمد اندک خود زمینه رفاه و آسایش 

او را فراهم کنم. پسرم کلید منزل را 

داشت و زمانی که از مدرسه به خانه 

بازمی گشت، به یکی از همسایگانم 

سپرده بودم تا دورادور مراقب فرزندم 

باشد چون در منزل اجاره ای زندگی 

می کردم و دوست داشتم به طور مستقل 

زندگی کنم و سربار خانواده ام نشوم؛ 

اما روز قبل زمانی که از سرکار به خانه 

بازمی گشتم ،همسایه ام مرا به کناری 

کشید و ماجرای عجیبی را بازگو کرد.

او گفت: وقتی »سینا« از مدرسه به 

خانه بازگشت، پسر نوجوان یکی از 

همسایگان او را به بهانه دیدن کبوترهایش 

به پشت بام برد و من از داخل کوچه 

آن ها را مشاهده کردم که به درون لانه 

کبوترها رفتند احتمال می دادم شاید 

رفتار زشتی از پسر همسایه سر بزند 

به همین دلیل به در منزل آن ها رفتم 

ولی کسی در خانه نبود!

با این جملات همسایه ،نگرانی وجودم 

را فراگرفت . سراسیمه به خانه رفتم و 

با همان زبان مادرانه درباره این ماجرا 

از پسرم سوال کردم. او ابتدا به خاطر 

تهدید پسر نوجوان سعی می کرد چیزی 

نگوید اما وقتی با اصرار و اطمینان من 

مواجه شد، ناگهان از رفتار شنیع و 

غیراخلاقی پسر همسایه سخن گفت 

که او را به بهانه دیدن کبوتران زیبایش 

به پشت بام کشانده بود و ...

با توجه به اهمیت این موضوع و هشدارهای 

پلیسی به خانواده ها برای مراقبت مداوم 

از کودکان،پرونده ای دراین باره تشکیل 

شد و مشاوره های روان شناختی برای 

این کودک و مادر وی در دایره مددکاری 

اجتماعی ادامه یافت.

بغض گریه !
غلامرضا تدینی راد 

همه از تیپ و قیافه اش تعریف می کردند. هوش و استعدادش هم حرف 

نداشت.

اقوام آشنایان راست می گفتند. دخترعمویم از من و دیگر دخترهای 

فامیل یکسر و گردن بالاتر بود. 

پدر و مادرم هم از او تعریف می کردند و همین حرف ها باعث شد کم کم 

حساسیت من به حسادت تبدیل شود.

 حرف های دیگران حرص مرا درمی آورد. 

دیپلم گرفتم و  دانشگاه رفتم. دخترعمویم هم  دانشگاه رفت و ترم اول ، 

دانشجوی ممتاز شد. 

با این وضعیت روزبه روز از درس و دانشگاه بیشتر زده می شدم. 

رک و راست  بگویم، احساس حقارت و خودکم بینی می کردم. 

با یکی از همکلاسی هایم درد دل کردم . دختر خوبی بود .

 چند باری هم خانه شان رفته بودم. 

 وقتی از دغدغه هایم برای خواهر بزرگش گفتم  خندید و گفت خیلی 

ساده ای دختر،  بیخیال دنیا باش و کار خودت رو راحت کن.

ارتباط من و خواهر دوستم روزبه روز بیشتر و بیشتر شد. 

باهم توی پارک قرار ملاقات می گذاشتیم.

اولین نخ سیگار را دستم داد. 

بعد هم گفت برای این که بتوانم موقع امتحان شب ها بیدار بمانم و بیشتر 

درس بخوانم،  مواد مخدر توی چایی حل کنم و بخورم. 

چشم بسته و ندانسته به حرفش گوش کردم. 

  بدنم خیلی زود به تریاک وابسته شد. 

پدر و مادرم با تغییر حرکات و رفتارم نگران بودند. 

دو ماه از ماجرای اعتیاد من گذشت .  بالاخره موضوع را به مادرم گفتم.

 افت شدید تحصیلی پیداکرده بودم و در این مدت هرچه پول از خانواده 

می گرفتم خرج مواد لعنتی و زهرماری می شد.

مانده بودم چه کنم، از ترس پدرم فرار کردم و با اتوبوس به مشهد اومدم. 

می خواستم خانه دایی ام بروم و از او کمک بگیرم.

در خیابان یک موتورسوار  گوشی تلفنم را قاپید و فرار کرد. 

 به کلانتری آمدم.  با دیدن تابلوی اتاق مشاوره دلم گرم شد. 

به خانم کارشناس اجتماعی کلانتری حرف های دلم را  گفتم.

 این که خسته شده ام و از خودم متنفرم.

 این که دختر حسودی بودم و حماقت کرده ام. 

این که به سرنوشتم گند زده ا م و  دلم برای پدر و مادرم می سوزد. 

ا و  با کارگری برای من و خواهر و برادرانم خیلی زحمت می کشد تا یک لقمه نان 

حلال  دربیاورد. 

شاید تبعیضی که خانواده ام بین من و دخترعمویم گذاشتند باعث شد 

چنین کار احمقانه ای بکنم. 

ازاینجا با خانواده ام تماس گرفتند. دایی ام هم آمده ،  او آدم دانا و صبوری است.

بغض گریه مادرم و دلتنگی پدرم از پشت تلفن که می گفت فدای یک تار 

مویت،  گوشی تلفنت را دزدیده اند باعث شرمندگی ام شد.

این را هم بگویم مقایسه ای که من بین پدرم و عمویم انجام می دادم در 

این مشکل نقش داشت. 

رییس پلیس فتا خراسان رضوی با تاکید بر اینکه رمز 

اول کارت باید به صورت دوره ای و در بازه زمانی کوتاه 

عوض شود در رابطه با سرقت در قالب فروشنده سیار 

با کپی کارت یا اسکیمر هشدار داد.

سرهنگ علی اکبر قرائی پور در رابطه با شیوه جدیدی 

از کلاهبرداری و فرایندهای مجرمانه تحت عنوان کپی 

کارت در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: کپی کارت یا 

به اصطلاح اسکیمر به معنای استفاده از دستگاه 

اسکیمر توسط مجرم است که اطلاعات کارت کپی 

شده و قابلیت انتقال اطلاعات به کارت مغناطیسی 

مشابه وجود دارد. وی افزود: مجرم از این فرآیند 

استفاده کرده و با فروش کالاها معمولا به صورت 

دست فروشی، تمام حساب شخص را خالی می کند.

 قرائی پور اضافه کرد: معمولا مجرم در قالب فروشنده 

سیار میوه، کفش و... ظاهرشده تا راحت بتواند 

نقل مکان کند؛ همچنین این مجرمان سعی بر فروش 

اجناس باقیمت پایین تر برای ایجاد انگیزه بیشتر در 

مشتری رادارند که در حین خرید، کارت خریدار را از 

دستگاه اسکیمر عبور داده، به طوری که فرد متوجه این 

اقدام نمی شود. وی خاطرنشان کرد: دستگاه اسکیمر 

برای کپی کارت های مغناطیسی است و واردات آن 

به کشور غیرمجاز نیست، اما  مجرمان از این دستگاه 

استفاده سویی دارند. رییس پلیس فتا خراسان 

رضوی افزود: پس از گذشت مدت کوتاهی تخلیه 

حساب انجام می شود، ازآنجاکه یکی از توصیه های 

پلیس فتا تغییر رمز اول ها در بازه های زمانی کوتاه 

بوده، مجرمان به همین علت سریعا اقدام به تخلیه 

حساب بانکی فرد می کنند و درواقع تغییر رمز اول 

در بازه های زمانی کوتاه یکی از راه های جلوگیری 

از کلاه برداری های این چنینی است.

قرائی پور عنوان کرد: دزد باکارت کپی شده، اقدام به 

خرید می کند و اگر فروشنده نکاتی را در این مرحله 

رعایت کند، این چرخه متوقف شده ولی اگر سارق 

خرید کند و پول به حساب فروشنده واریز شود، او نیز 

درگیر خواهد شد، زیرا که فروشنده دوم، باید احراز 

هویت کارت را کامل انجام می داد.

وی ادامه داد: ممکن است حین خرید با ترفندهایی 

که دستگاه پوز آنتن نمی دهد، کارت را گرفته و دور 

از چشم فرد، از دستگاه اسکیمر استفاده کند، افراد 

باید دقت کنند که کارت کشیدن در هنگام خرید باید 

توسط خود فرد و یا فرد معتمد انجام شود. نباید رمز 

کارت طوری بیان شود که دیگران متوجه آن شوند.

سرقت در قالب فروشنده سیار با اسکیمر!

اقدام شیطانی پسر جوان 

آگهی فقدان سند مالکیت 
با عنایت به گزارش نماینده و نقشه بردار منتخب مستند 

به سوابق ثبتی نظر به اینکه شهرداری منطقه یک مشهد 

برابر نامه۱/۱۴۰۲/۲۷۹۴۷  مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۲۴  اعلام 

نموده که وفق ضوابط عرصه ملک مورد نظر قابلیت افراز را 

ندارد لذا مساحت عرصه مورد درخواست افراز طبق ضوابط 

طرح تفصیلی و مقررات ملاک عمل و تبصره یک اصلاحیه 

ماده ۱۰۱ قانون شهرداری فاقد حد نصاب تفکیک است و 

قابلیت افراز و تفکیک به قطعات کوچکتر را ندارد افراز سهم 

مشاعی نامبرده )امیر محمود رحمانی شیروان( قابلیت 

اجرایی نداشته و تصمیم به عدم قابلیت افراز آن صادر و در 

اجرای مواد ۵و۶ آیین نامه قانون افراز مراتب به کلیه مالکین 

مشاع ابلاغ تا چنانچه اعتراضی دارند حسب ماده۲ قانون 

افراز و فروش املاک مشاع ظرف مدت ده روز از تاریخ ابلاغ 

اعتراض خود را تسلیم دادگاه محل وقوع ملک نموده و 

گواهی طرح دعوی را به این اداره تحویل نمایند.

اگهی ابلاغ اخطاریه عدم افراز
در اجرای دستور ذیل در خواست آقای امیر محمود رحمانی 

شیروان وارده به شماره ۲۶۱۶۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۱۵ 

که تقاضای افراز سهم مشاعی خود از شش دانگ پلاک 

۵۸۹۶ فرعی از ۴ اصلی واقع بخش ۹ مشهد را نموده و 

اعلام نموده از اقامتگاه سایر مالکین مشاعی اصلاعی 

ندارد لذا با استفاده از اختیارات حاصله از ماده ۱۸ آیین 

نامه اجرایی مفاد اسناد لازم الاجرا اقدام به نشر آگهی به 

منظور ابلاغ اخطاریه به کلیه مالکین مشاعی و اشخاص 

حقیقی و حقوقی ذینف می گردد این آگهی در یک نوبت 

منتشر و نظریه ریاست ثبت اگهی می گردد.

مرجع رسیدگی: اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
۲ مشهد

احتراما در اجرای دستور اداری ذیل درخواست وارده به 

شماره ۲۶۰۵۹ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۱۳ آقای امیر محمود 

رحمانی شیروان مبنی بر صدور تصمیم رای عدم افراز 

سهمی مالکانه مشارالیه به استحضار می رساند برابر 

حکایت اسکن پرونده ثبتی و سیستم جامع املاک 

این اداره شش دانگ اعیان یک باب خانه به مساحت 

۶۳۰ متر مربع به شماره پلاک ثبتی ۵۸۹۶ فرعی از 

۴ اصلی بخش ۹ مشهد ذیل ثبن دفتر الکترونیک 

امیرمحمود  نام  به   ۱۴۰۰۲۰۳۰۶۰۰۴۰۰۷۷۴۴

رحمانی شیروان )متقاضی افراز( نسبت به ۳ دانگ 

مشاع از شش دانگ اعیان و ذیل  ثبت دفتر الکترونیک 

۱۴۰۰۲۰۳۰۶۰۰۴۰۰۲۰۶۳ به نام صدیقه میلائیان 

نسبت به سه دانگ مشاع از شش دانگ اعیان ثبت و سند 

مالکیت کاداستری صادر گردیده است برابر سیستم 

جامع املاک فاقد سابقه رهن و بازداشت می باشد با 

عنایت به نامه شهرداری منطقه یک مشهد به شماره 

۱/۱۴۰۲/۲۷۹۴۷ مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۲۴ مبنی بر عدم 

قابلیت افراز ملک مذکور متقاضی درخواسن صدور رای 

عدم افراز دارد لذا مراتب جهت استحضار و صدور اوامر 

مقتضی عرض گزارش می گردد.

سابقه صدور سند معارض مشهده نگردید با عنایت به 

 دستور ذیل گزارش فوق به شرح ذیل اتخاذ تصمیم 

گردید.

م الف 370۲
نماینده ثبت: سید ایمان حسینیان 
نقشه بردار ثبت بهروز جهان نیا
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  دیدگاه

من رفتم
دکتر مهدی یاراحمدی خراسانی

من رفتم! مراقب خودت باش. به محض این که رسیدم به تو خبر 

می دهم. اگر هم خبر ندادم نگران نباش. قرار نیست همیشه 

آدم ها جلوی چشم هم باشند یا از هم خبر داشته باشند. 

راستی یادت نرود گلدان ها را آب دهی، غذای ماهی ها پشت 

آکواریوم است روزی دوبار صبح و شب فراموش نکنی. حالا 

که من نیستم خودت باید حواست جمع کارهایت باشد. اگر 

نان داغ می خواهی صبح ها باید زودتر بیدار شوی. تا نانوایی 

شلوغ نشود. شارژ ساختمان را باید نیمه ماه پرداخت کنی. 

پول به اندازه کافی هست اما بازهم حساب وکتاب زندگی ات 

درست باشد شرایط مالی کشور هرروز تغییر می کند. حالا 

که من نیستم اگر خرید عمده و سنگین کردی خودت جابجا 

نکن از شاگرد فروشنده ها کمک بگیر، یک کلید از در ورودی 

خانه داخل ماشین پنهان کن که اگر دوباره کلید یادت رفت 

پشت در نمانی. نگران نباش همه چیز درست می شود فقط 

باید کمی صبور باشی و... اگر آنچه گفتم یادداشتی از عزیز 

و محبوبتان برای شما باشد چه حالی پیدا می کنید؟ دل 

آدم به یکباره فرومی ریزد، زمین و زمان دور سرش می چرخد، 

حالش گرفته می شود و گویی پناه و پشتیبان خود را از دست 

می دهد. پس حالا که هنوز فرصت دارید، هوایش را داشته 

باشید، دور سرش بچرخید و جان به جانش دهید تا بعدها 

افسوس ازدست رفته هایتان را نخورید.

 آدمی در مرور زمان به نعمت ها عادت می کند و فراموش می کند 

آنچه در اختیار دارد آرزوی بسیاری دیگر از انسان هاست. این 

غفلت باعث می شود زبان به شکر باز نشود و نعمت ها دایمی 

و ناپایان تلقی گردد. گویی قدر ندانستن و عدم بهره مندی 

مناسب انسان ها ازآنچه خدای مهربان از سر مهر و کرامت به 

انسان بخشیده است امری فراگیر و جزیی از ویژگی های ذاتی 

بسیاری از آدم ها شده است. اما نباید به خود اجازه دهیم این 

غفلت فراگیر سبب شود ناسپاسی و قدرنشناسی خویش را 

توجیه کنیم و یا به آن اصالت دهیم. یک روز با خود خلوت 

کنید، روی کاغذی برای خودتان بنویسید یا در ذهنتان مرور 

کنید و بخشی از همه ی آنچه خدا به شما ارزانی داشته است 

را به یادآورید و فهرست کنید.

 ملاك ارزش اعمال انسان وابسته به میزان آگاهى اوست. هرقدر 

كارهاى انسان  آگاهانه تر باشد، و نسبت به كار خود توجه و 

شناخت بیش تر داشته باشد آن كار انسانى تر است و هراندازه 

كار به انگیزه غرایز و امیال حیوانى كه  طبعا در آن ها شناخت 

و آگاهى هم كم تر است انجام گیرد آن كار کم ارزش تر است 

و انسان را به حیوانیت نزدیك مى كند. شاید همین باشد که 

در قرآن کریم داریم: »كسانى كه از حیوانات پست ترند اهل 

غفلت اند و آگاهى ندارند.«

 پس غفلت و ناآگاهى انسان را آن قدر تنزل مى دهد و پست 

مى كند كه از حد چهارپایان هم فروتر مى رود. ظاهر غفلت و 

ناآگاهى در زندگى انسان فراوان است و هراندازه انسان در فكر 

اشباع غرایز حیوانى باشد از آگاهى انسانى دورترمى شود، تا آنجا 

كه خدا را فراموش مى كند، خدا هم به واسطه كفران این نعمت 

و عقوبت این گناه خودش را از یاد خودش مى برد. یعنى انسان 

از خودش هم غافل مى شود. و دیگر توجه ندارد كه كیست و 

كجاست و از كجا آمده و كجا خواهد رفت. عینا مثل حیوانى 

كه فقط چشمش به پر كردن شكم و توابع و لوازمش است. 

"غفلت" یكی از آفات ایمان و شاید نخستین آفت آن است. 

همچنین استمرار غفلت نیز، موجب »تكبر« و »انحراف« می گردد. 

در حقیقت،كردار ناشایست و ناپسند و انواع گناهان آثار بدی 

روی حس تشخیص وقوه درك انسان می گذارد و سلامت فكر را 

به تدریج از او می گیرد. همان طور كه غفلت انسان را از سرحد 

انسانیت تنزل مى دهد، توجه و آگاهى به خود، جهان و خدا، 

انسان را به درجات معرفتی بالا می رساند.

بیانات مقام معظم رهبری و اهمیت هوش 

مصنوعی و تحولات سریع  آن در جهان، 

همچنین وضعیت سازمان ملی هوش 

مصنوعی و ضرورت انتشار اساسنامه آن 

طی بازه زمانی سه ماهه بعد از تشکیل 

سازمان، دلیل خوبی بود تا با محمدهادی 

زاهدی رییس انجمن هوش مصنوعی 

گفت وگو کنیم. وی استادیار دانشگاه 

صنعتی خواجه نصیرالدین طوسی و 

مدرس رشته های داده کاوی، کلان داده، 

تحلیل داده، شبکه های عصبی، محاسبات 

نرم و علاقه مند به تحقیق در حوزه های 

پردازش زبان طبیعی و هوش مصنوعی 

است.

رییس انجمن ملی هوش مصنوعی با 

اشاره به تعریف مشاغل جدید با توسعه 

هوش مصنوعی گفت: موضوع آگاهی، 

امکان سنجی، استقرار و استفاده از 

هوش مصنوعی در آینده نزدیک برای 

اکثر مشاغل اجتناب ناپذیر است و بر 

همین اساس باید دوره های مهارتی 

کارفرمایان، سرمایه گذاران،  برای  را 

کارگران و کارکنان تعریف کنیم.

هوش مصنوعی به عنوان هوشی که در 

انواع ماشین ها و ابزارآلات الکترونیک 

وجود دارد، در مقابل هوش انسان  امروزه 

در بسیاری حوزه ها نقش آفرینی می کند. 

هوش مصنوعی از دهه ۵۰ میلادی و 

زمانی که مطرح شد و جایگاه دانشگاهی 

یافت تا امروز فرازوفرودهای مختلفی را 

طی کرده، به فضاهای دانشگاهی راه 

یافت، عده ای با آن موافقت وعده ای 

مخالفت کردند و برخی مانند هر فناوری 

جدید دیگری آن را شامل فرصت ها و 

تهدیدهای متنوع دانستند. اما درنهایت 

این فناوری نیز مانند بقیه فناوری ها خود 

را به جوامع بشری اثبات کرد و امروزه 

کاربست آن در همه بخش های مختلف 

زندگی همچنین تحولات سریع این 

فناوری باعث شده کشورهای مختلف 

برای سرمایه گذاری در آن و تدوین و 

تصویب قوانین مرتبط این حوزه باهم 

رقابت کنند.

تدوین، تصویب و ابلاغ سند ملی هوش 

مصنوعی همچنین تشکیل سازمان ملی 

هوش مصنوعی ازجمله اقدامات تقنینی 

در زمینه توسعه هوش مصنوعی در ایران 

بوده است. البته اخبار دیگری در مورد 

تخصیص بودجه های قابل توجه به این 

حوزه هم هرازگاهی منتشر می شود؛ 

مانند جذب ۵ هزار میلیارد تومان اعتبار 

برای توسعه زیرساخت ها و کمک به 

یا  زمینه،  این  در  فعال  شرکت های 

تخصیص ۳ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان.

علاوه بر این اقدامات و توجه به اهمیت 

هوش مصنوعی، مقام معظم رهبری هم 

که همیشه بر توسعه علمی و فناوری 

کشور تاکید دارند در دیدار اخیر با 

اعضای هیات دولت به موضوعات و 

کردند،  اشاره  مختلفی  اولویت های 

ایشان همچنین با اشاره به موضوع 

هوش مصنوعی فرمودند: من مساله ی 

هوش مصنوعی را مطرح کنم که یک بار 

دیگر هم در آن جلسه ی تنفیذ اشاره ای 

کردم. ببینید، امروز هوش مصنوعی با 

یک شتاب حیرت دهنده ای ]دارد پیش 

می رود[؛ یعنی انسان متحیر می شود 

از شتابی که این فناوری عجیب در 

دنیا پیداکرده و دارد پیش می رود. خب 

ـ نظامی  الان دستگاه های مختلف ما ـ

ـ از هوش مصنوعی دارند  و غیرنظامی ـ

استفاده می کنند، بهره برداری می کنند، 

امّا این ما را فریب ندهد. در مساله ی 

هوش مصنوعی، بهره بردار بودن امتیاز 

نیست؛ این فنّاوری لایه های عمیقی 

دارد که باید بر آن لایه ها مسلّط شد.

لزوم تعریف دوره های مهارتی

چالش هوش مصنوعی  برای اشتغال

احسان عظیمی راد ۲۲ مهرماه، در نشست خبری، بابیان 

اینکه ما در برابر هر اقدام خود پاسخگوی رسانه های 

استان هستیم، 

با اشاره به حجم بالای حضور اتباع در خراسان رضوی، 

اضافه کرد: در بازدیدهایی که از حاشیه شهر مشهد 

داشتیم، چالش های اتباع یکی از دغدغه های مردم 

بود که به خصوص در حوزه آموزشی مشکلاتی را ایجاد 

کرده است. جمعیت اتباع خارجی در برخی مدارس 

به شدت بالاست و حتی مثلا در منطقه طرق، بالای 

۹۰ درصد جمعیت کلاس ها را دانش آموزان اتباع 

تشکیل می دهند. طرح تشکیل سازمان ملی مهاجرت 

در مجلس قبل بررسی شد، اما مراحل تصویب نهایی 

آن به پایان نرسید. خوشبختانه این لایحه مجددا در 

کمیسیون شوراها تحت بررسی قرار گرفت و تقریبا 

مراحل آن تمام شده و منتظر هستیم به صحن بیاید. 

طبق این طرح، اتباع غیرمجاز باید از کشور خارج شوند 

و اتباع مجاز تنها تحت شرایط خاصی اجازه اسکان 

در کشور دارند.

نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس در خصوص 

طرح انسداد مرزهای شرقی بیان کرد: کنترل بر مرزها 

وجود دارد و در فراجا تلاش های زیادی صورت گرفته 

است. طرح انسداد مرزها در شرق کشور در حال 

اجراست اما درهرحال نظارت ها باید دقیق تر شود، زیرا 

درهرصورت ممکن است برخی به صورت غیرقانونی 

وارد کشور شوند. 

وی در بخش دیگری از صحبت های خود، با تاکید بر 

لزوم افزایش بودجه آموزش وپرورش، عنوان کرد: طبق 

قانون ۱۵ درصد بودجه عمومی کشور متعلق به آموزش 

بود، اما اکنون به حدود ۹.۸ درصد کاهش یافته است. 

باید بودجه آموزش افزایش یابد تا از این طریق بتوانیم 

حقوق معلمین و اساتید دانشگاه را افزایش دهیم. امروز 

استاد دانشگاه ما ۱۷ میلیون حقوق می گیرد درحالی که 

سازمان برنامه اعلام کرده خط فقر ۲۴ میلیون تومان 

است. یعنی استاد دانشگاه با زیر ۲۴ میلیون زندگی 

می کند. اگر بتوانیم معیشت معلمان را تامین کنیم، 

با پدیده هایی مانند معلم بلاگری مواجه نخواهیم بود.

سخنگوی مجمع نمایندگان خراسان رضوی با اشاره 

به مهم ترین چالش های استان که دولت و مجلس باید 

برای حل آن ها اقدامات عاجل انجام دهند، گفت: یکی 

از مشکلات حمل ونقل عمومی است. قطار شهری 

مشهد در تامین واگن برای خط یک مشکل دارد که در 

کمیسیون عمران هم مطرح شده است. همچنین در 

واردات و ثبت اتوبوس نیز مشکل داریم. بحث مجوز قرار 

است حل شود که در صورت حل شدن، واردات دستگاه 

و کابین خط یک قطار شهری انجام خواهد شد. مجمع 

نمایندگان نامه زده و امیدواریم به زودی این موضوع 

حل شود. شهرداری مشهد بدهی سنگینی به سازمان 

دهیاری ها دارد و در تلاشیم تا این مشکل را حل کنیم. 

برای آزادراه مشهد-چناران نیز نامه نگاری زیادی شده 

و امسال ۳۰۰ میلیارد تومان اعتبار دریافت کرده ایم. 

وی با اشاره به مشکل حاشیه شهر و اتباع در مشهد، 

بیان کرد: مشکل اصلی حاشیه شهر مشهد، با ایجاد 

شهر اقماری حل می شود. مثلا شهر توس می تواند 

شهرداری و فرمانداری مستقل داشته باشد یا در مناطق 

مختلف حاشیه شهر مشهد می تواند شهرهای اقماری 

ایجاد شود. ۱۷ شهر در نظر گرفته شده است و با 

استقرار استاندار این را دنبال خواهیم کرد تا با ایجاد 

این شهرهای اقماری، مشهد تنفس کند. 

نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس با اشاره به 

کشف رود به عنوان دیگر چالش استان، عنوان کرد: 

در بازدیدهای مختلف که صورت گرفت، متوجه شدیم 

کم توجهی به کشف رود آسیب های جدی ایجاد کرده 

است. آبیاری بخشی از اراضی کشاورزی با آب ناسالم و 

بوی بد در حوزه کشف رود ازجمله مشکلات ایجادشده 

است. پیشنهاداتی شده تا بتوانیم با اعتباراتی که اخذ 

خواهد شد، کشف رود را به فرصتی برای گردشگری 

تبدیل کنیم. طرح هایی وجود دارد و به طور کارشناسی 

و دقیق این مساله را بررسی خواهیم کرد تا مشکل در 

ظرف چند سال حل شود.

سخنگوی مجمع نمایندگان خراسان رضوی با اشاره 

به وجود معضل کمبود آب در مشهد، اظهار کرد: در 

مشهد ۸۵ درصد مصرف آب در بخش کشاورزی است و 

جهاد کشاورزی اعلام کرده که اکثر باغ ویلاهای اطراف 

مشهد از چاه استفاده می کنند. همچنین ۲۰ درصد 

آب در لوله ها نیز هدر می رود.

عظیمی راد ضمن انتقاد از طرح انتقال آب از هزار مسجد 

کلات به مشهد، بیان کرد: اعلام شده بود ۲ درصد آب 

تامین مشهد از هزار مسجد می آید و بعد اعلام کردند ۹ 

درصد آب از این طریق است. این ۹ درصد را بگذارید 

در کنار تحلیل اساتید، آیا ارزش ندارد کار متوقف 

شود و دوباره ارزیابی کنید؟ ۱۲ همت هزینه انتقال 

آب است. چطور وقتی مشهد آب ندارد، ممکن است 

کلات داشته باشد؟ کدام آب را می خواهید انتقال 

داد؟ هزینه سرسام آور انجام می دهید با چه دلیلی؟ 

۱۲ همت پول برای این طرح هدر داده شده است.

نماینده مردم مشهد در مجلس خبر داد

ایجاد 17شهر اقماری اطراف مشهد



آقای وزیر، لطفا دیدارهای تان را 
اولویت بندی کنید!


